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Kinyitott a jégpálya!

Avartalanítás

A gráciák már fáztak

Megérkezett a Kossuth térre a város karácsonyfája
Múlt hét szerdán kivágták, majd elhelyezték a Kos-

suth téren a város karácsonyfáját. A terebélyes nordmann
fenyõ 15 méter magas, igazi ékessége lehet a nyíregyhá-
zi adventi idõszaknak. A felajánló idén egy borbányai
lakos, aki 25 éve gondozta a fát.

A gallyazás, majd méretre faragás után a tûzoltóság és
a NYÍRVV munkatársai egy daruhoz rögzítették a fenyõt.
Ez egy speciális eljárás, ügyelni kellett a ház elõtti veze-
tékekre, valamint a trélerre való fektetés folyamatára,
ugyanis ekkor akár sérülhet is a növény. – A fa kiválasz-
tása idén rendhagyó volt, hiszen az Urbin család már
májusban megkereste társaságunkat. A nordmann fenyõ
gyönyörû, nem volt kérdés, hogy ezt választjuk, nem is
hirdettünk idén fenyõkeresést – nyilatkozta Kovalecz
Róbert, a NYÍRVV Nonprofit Kft. piac és vásártér üzemel-
tetési irodavezetõje.

25 év után váltak meg tõle
A felajánló borbányai lakos kertjét 25 éve díszítette a

fenyõfa, csaknem az építkezéssel egyidõben ültették el.

A tulajdonos elérzékenyült a munkálatok során, de mint
mondta, ezt a lépést már ideje volt megtenniük. – Évek
óta érlelõdik bennünk ez a gondolat, de aztán mindig
meggondoltuk magunkat. Jól érezte magát, évrõl évre
gyarapodott, de elõkertben van és kinõtte magát. Számí-
tásba vettük a nyári extrém idõjárást, szélviharokat, így

fájó szívvel, de úgy döntöttünk, hogy megválunk tõle –
emlékezett vissza Urbin István, a felajánló.

Borbányáról érkezett
A szomszédok és a járókelõk csodálkozva figyelték a

kivágási munkálatokat, valóban nem mindennapi látványt
nyújtott a 15 méteres fenyõ magasba emelése. Az elmúlt
években voltak már felajánlások Borbányáról, idén in-
nen kerül ki a város karácsonyfája. – Nagy megtisztelte-
tés, hogy Borbánya adja ebben az évben a karácsonyfát,
melyet köszönünk a felajánló lakosnak. Az õ fája fogja
díszíteni a karácsonyi ünnepségsorozatot, igazi ékköve
lesz a Kossuth térnek – mondta a helyszínen Bajnay Kor-
nél önkormányzati képviselõ. A nap folyamán a kivágott
fenyõ megérkezett a Kossuth térre, jelezve, hogy Nyír-
egyháza már az adventi idõszakra készül. Felállítása a
tervek szerint zajlott, így Nyíregyháza karácsonyfája –
egyelõre díszek nélkül – már megtekinthetõ a fõtéren,
egészen vízkeresztig. (Az adventi program részletei a 2.
oldalon olvashatóak.)

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)

Napokig hizlalták a jeget a Városi Jégpályán, a nappali enyhe hõmérséklet miatt fõleg az éjszakai órákat
használták arra, hogy egyre vastagabb legyen a felület. A jégkorongozók mellett így múlt szerdától a korizni
vágyó közönség is használhatja a 2018-ban átadott, hiánypótló létesítményt. Dr. Kovács Ferenc polgármester
posztjában bejelentette: hétfõtõl péntekig este 7 és 9 óra között, valamint hétvégén egész nap bárki igénybe
veheti. A jegyárak nem változnak a tavalyihoz képest, éleztetni és kölcsönözni is lehet sporteszközt, fiatalos,
zenés programokban is gondolkodnak, és ingyenes korcsolyaoktatást is biztosít kicsiknek és nagyoknak az üze-
meltetõ Nyíregyházi Sportcentrum minden szombaton, sok iskola pedig testnevelésórára választja.

Az önkormányzati városüzemeltetõ cég Nyíregy-
háza közterületein megkezdte az õszi levélszõnyeg
összegyûjtését kézi és gépi munkafolyamatok alkal-
mazásával egyaránt. A város egyes területein lomb-
szívó berendezést alkalmaznak, mely hatékonyabbá
teszi a mûveletet, hiszen rövidebb idõ alatt, sokkal
nagyobb körzet tisztítható meg a lehullott falevelek-
tõl. Az összegyûjtött avart azonnal aprítják is a gépe-
zet segítségével a NYÍRVV munkatársai.

A  NYÍRVV  Nonprofit Kft. munkatársai a múlt hé-
ten a fagykárok megakadályozásának érdekében a
Három Grácia szökõkút befedését is elvégezték, hogy
tavasszal a „hölgyek” ismét teljes pompájukban für-
dõzhessenek majd a csodás napsütésben.



2 Aktuális2023. november 20.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Hideg és fagyveszély:  szigeteljék a vízmérõaknákat és a fedlapokat!

Hétvégén már ünnepel Nyíregyháza!
Nyíregyházi advent programokkal, vásárral, ételekkel, motoros Mikulással, óriáskerékkel

Igazi és teljes adventet kínál ebben az esztendõben a
város lakóinak. November 25-tõl január 1-ig tart nyitva
az ünnepi forgatag mûsoros estekkel és több mint 50 árus
részvételével. Ez idõben megjelennek a motoros Miku-
lások és felállítják az óriáskereket is. December 3-án,
advent elsõ vasárnapján aztán a polgármester meggyújt-
ja az adventi koszorún az elsõ gyertyát, és felkapcsolja
az ünnepi díszkivilágítást. Szilveszteri utcabál zárja a
téli ünnepkört a Kossuth téren.

A város múlt hét szerdán felállított fenyõfája szomszéd-
ságában tartottak sajtótájékoztatót Nyíregyháza vezetõi az
adventi programokról. Az elmúlt esztendõkben a COVID,
aztán az energiaválság miatt szûkre szabott lehetõségek
után idén teljes pompájában fénylik majd a belváros. Az
adventi hangulatot LED-es díszvilágítás teszi meghitté.

Karácsonyfa, gasztronómia

– Karácsony a szeretet, s az egymásra figyelés ünnepe
is. Próbálunk ehhez olyan körülményeket teremteni a vá-
ros fõterén, ami kezdõdött azzal, hogy a karácsonyfa meg-
érkezett Borbányáról, a díszítés ezután jön. Az adventi
koszorú hagyományosan a Kossuth-szobor elõtt, a színpad
a városháza fõbejárata elõtt áll. Kész vannak a faházak is,
több mint 50 árus várja hagyományos ételekkel az idelá-

togatókat. Csütörtökönként lapcsánkaosztással kedveske-
dünk a városlakóknak – tájékoztatott a polgármester.

Díszkivilágítás és programok
december 3-tól

– December 3-tól, advent elsõ vasárnapjától lesz dísz-
kivilágítás a városban, rengeteg programmal, vasárnapon-
ként, valamint a szenteste elõtti szombaton sztárvendé-
gek lépnek fel, egyéb napokon pedig a nyíregyházi isko-
lások és zenekarok mutatkoznak be. Lesznek új elemek,
hiszen motoros Mikulások is jönnek. A Kiskarácsonyi sé-
tány is elkészül, amit az ovisok fognak ismét feldíszíteni
és kinyit számukra idén is a Mikulás-ház. November 25-
tõl, szombattól mindenkit szeretettel várunk! – sorolta az
adventi programokat dr. Kovács Ferenc.

Forgatag: november 25-tõl

Az idén hivatalosan háromhetes adventet úgy lehet
megnyújtani, hogy november 25-én már kinyit a forga-
tag. A motoros Mikulások aztán advent elsõ vasárnapján,
december 3-án a Nyír Plaza parkolójából indulnak egy
jótékonysági felvonulás keretében a Kossuth térre. A ko-
rábbiaknál gazdagabb és teljesebb adventi programról
szólt a nyíregyházi adventi sajtótájékoztató.

Négy hétre nyújtják

– A több mint 14 méter magas fa már áll, s azért ilyen
viszonylag korán, hogy díszíteni tudják, és a vezetéke-
ket utána továbbvigyék a különbözõ helyekre. A hét vé-
gére állni fog a megszokott óriáskerék is. A vásárt is ko-
rábban kezdjük, november 25-én, hogy az árusoknak is
jó legyen, hiszen az advent egy héttel rövidebb, mint
általában lenni szokott. December 3-án fél 5-kor várjuk
az érdeklõdõket az elsõ gyertyagyújtásra, akkor fognak
felvillanni Nyíregyháza fényei is. Remélem, az idõjárás
is kegyes lesz hozzánk, és sokan ellátogatnak a Kossuth
térre, és nagyon jól fogják magukat érezni! – mondta az
ünnepi készülõdés kapcsán az alpolgármester, dr. Ulrich
Attila.

Hangverseny 15-én

Már most áldott ünnepeket kívántak a város vezetõi a
nyíregyháziaknak, és azt, hogy érezzék jól magukat csa-
ládjuk, barátaik társaságában a város fõterén, mely igazi
hangulatos, karácsonyi illatú közösségi térré válik a kö-
vetkezõ hetekben. A Kossuth téren nyitva lesz a Mikulás-
ház és helyére kerül a betlehemi jászol is. A hagyomá-
nyos karácsonyi hangversenyt a Magyarok Nagyasszo-
nya-társszékesegyházban mutatja be december 15-én a
Cantemus Kórus és a Szabolcsi Szimfonikus Zenekar. A
hétköznapi, keddi és csütörtöki programok szereplõi nyír-
egyházi iskolások.

Sztárfellépõk

A hétvégi sztárvendégek között pedig Weisz Viktor,
Veréb Tamás, az Orpheum Madams, Szabó Ádám, a
Csernák házaspár, de a Három Tenor is szerepel majd.
Szilveszter éjjelén utcabál és diszkó zárja az ünnepet
a nyíregyházi Kossuth téren.

(Szerzõ: Matyasovszki Edit)

A NYÍRSÉGVÍZ Zrt. idén is felhívja a felhasználók fi-
gyelmét, hogy cselekedjenek idõben, és kerüljék el a
hideg hatására bekövetkezõ vízmérõ-meghibásodás hely-
reállításának, illetve a vízelfolyás miatt jelentkezõ, ma-
gasabb vízdíjszámlának a költségeit.

A hatályos jogszabályok szerint ugyanis az elfolyt vi-
zet, a mérõcsere költségeit, valamint a vízmérõt a fel-
használóknak kell megfizetnie, mivel a törvény elõírja,
hogy kötelesek a vízmérõ fagy elleni, megfelelõ védel-
mérõl gondoskodni.

Tippek a hatékony szigeteléshez

Íme, néhány ötlet a szakemberektõl arról, mit tegye-
nek a felhasználók, hogy elkerüljék a hideg okozta je-
lentõs károkat és vízveszteségeket. Mindig a vízmérõak-
na-födémet és a fedlapot szigeteljék, ne magát a vízmé-
rõt! A szigetelõanyag kiválasztásánál alapvetõ szempont,
hogy nedvesség hatására ne veszítsen a szigetelõképes-
ségébõl. Például az átnedvesedett ruha, paplan, régi ka-
bát a szigetelõ hatásának kb. 80 százalékát is elveszít-
heti! Magyarország területén az 5 cm vastag hungarocell
szigetelés már megfelelõ védelmet tud nyújtani. Ez egy-

részt pénztárcabarát, egyszeri befektetéssel több évtizedre
szól, másrészt magának a vízmérõnek a cseréjét, esetle-
ges javítását és leolvasását sem akadályozza.

Az ellenõrzés is fontos

A pincében és a zárt helyen lévõ vízmérõk, vízvezeté-
kek esetén ellenõrizzék a pinceablak épségét, szigetelé-
sét, és tartsák az ablakot zárva. Javasolják, hogy a hideg
beálltáig rendszeresen ellenõrizzék, nincs-e víz az akná-
ban, és a fedlap is jól le van-e szigetelve és zárva. Szige-
teljék, vagy ennek hiányában, idõben víztelenítsék a fa-
lakon kívül lévõ, illetve a nem kellõen szigetelt vízve-
zetékeket is.

Mi a teendõ a nem lakott épületek esetében?

A télen nem használt ingatlanokat víztelenítsék. Nyis-
sák meg a kerti csapot, majd zárják el a téli elzárót. Az
aknát ott is szigeteljék, mivel a vízmérõben a víztelení-
tést követõen is maradhat víz. A fagycsap meghibásodá-
sa esetén gondoskodjanak annak soron kívüli cseréjérõl.
A kerti csap lezárását körültekintõen végezzék, ügyelje-
nek a fagycsap teljes elzárására!

A víziközmû-szolgáltató szerint, amennyiben meg-
teszik a szükséges óvintézkedéseket, a hideg és a fagy
felengedtével is ép és jól mûködõ vízmérõkkel fognak
az aknákban/pincékben találkozni. A témáról bõveb-
ben: www.nyirsegviz.hu.
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A sóstói Blaha Lujza sétány veszélyessé vált egyedei helyett fásítottak

Pótolták a kivágásra ítélt korhadt fákat

A veszélyessé vált, nyár elején megritkított fasor új
fákkal gazdagodott Sóstón, a Blaha Lujza sétányon. Cse-
réjükre azért volt szükség, mert a lombkorona száradá-
sos folyamatai miatt a fák fokozott balesetveszélyt jelen-
tettek a gyalogos- és gépjármûforgalomra, valamint a
parkoló jármûvekre. A polgármesteri fásítási program
keretein belül múlt hétfõn az önkormányzat saját forrás-
ból 37 darab oszlopos juharfát ültetett el.

Sokak kikapcsolódási helye

A hideg évszakokban csendesebb Blaha Lujza sétány
Sóstógyógyfürdõ egyik legnépszerûbb pontja. A nyári idõ-
szakban a nyíregyháziak és turisták töltik itt szabadide-
jüket. A városrész erõssége, hogy nagy a zöldfelület, így
a lakosság számára természetközeli kikapcsolódási le-
hetõségeket nyújt.

Sóstó: Nyíregyháza tüdeje

– A zöldítés Sóstófürdõn egy több éve tartó folyamat.
Sóstógyógyfürdõ Nyíregyháza tüdeje. Az emberek azért
szeretnek ide kijárni, hogy a zöldben lehessenek, a fák
és bokrok között, tavasszal a gyönyörû virágos Sóstón
tudjanak sétálni. Nekünk nagyon fontos az emberek, csa-
ládok komfortérzete mindamellett, hogy az elöregedett,
elkorhadt fákat pótolni tudjuk, mint ahogyan tesszük ezt
a Blaha Lujza sétányon – mondta el Ágoston Ildikó ön-
kormányzati képviselõ.

Balesetveszélyesek voltak

– Ezen a fán láthatóak olyan kórképek, amelyek a fa-
kivágást indokolják, ilyen például a taplógomba, ami egy
jelentõs szöveti károsodást feltételez a fa esetében, illet-
ve teljes kiszáradást látunk – nyilatkozta még nyár ele-
jén Halmi-Hódos Katinka fõkertész, mikor a beteg fák
még a helyükön álltak. A Blaha Lujza sétány fáinak je-
lentõs része korhadt és odvas lett, melyet egy speciális
és érzékeny Fakopp mûszerrel mutattak ki. A fák ezért

Újabb facsemetékkel gazdagodott Nyíregyháza. Ez-
úttal a Vállalkozók Nyíregyházáért Egyesület csatlako-
zott a polgármesteri fásítási programhoz, amely évekkel
ezelõtt azért jött létre, hogy városunk szebb, tisztább és
élhetõbb legyen. Az ültetést követõen 13 facsemete zöl-
díti tovább 6 óvoda területét.

Folytatódik a megszokott polgármesteri fásítási prog-
ram, melyhez városszerte csatlakoztak intézmények,
cégek és vállalkozások.

Egyre több intézmény, cég és
vállalkozás csatlakozik

Korábban a HÜBNER adományozott 30 szilvafát a Sóstói
Múzeumfalunak. Ezúttal az óvodák lettek zöldebbek, dr.
Kovács Ferenc polgármester, dr. Ulrich Attila alpolgár-
mester és a Vállalkozók Nyíregyházáért Egyesület dele-
gáltjai vadgesztenye, mezei juhar, kislevelû hárs ülteté-
sét végezték. Az egyesület jelenleg egy több mint 50
tagot számláló szervezet, célkitûzéseik között szerepel
a környezetvédelmi tevékenységek elõsegítése.

Vállalkozók Nyíregyházáért Egyesület:
prioritás a városfejlesztés

– Ennek a városnak vagyok a szülötte, néhány gyerek-
kori évemet leszámítva két utcával arrébb töltöttem a
fiatal éveimet. Az elsõ munkaviszonyom a másik irány-
ba két utcával arrébb, egy építkezésen volt. Ezzel azt
szeretném szemléltetni, hogy amikor az egyesületet lét-
rehoztuk, nagyon fontosnak tartottuk, hogy ebben a vá-
rosban a vállalkozók a városvezetéssel együtt mindent
próbáljanak megtenni, hogy az egykor poros utcák úgy
tudjanak kinézni, ahogyan ma. Ez a tudat az egyesület

13 facsemetével lett gazdagabb 6 óvoda udvara
tagjaiban meghonosodott. Kötelességünk, hogy
a városfejlesztést, melynek évtizedek óta tanúi
vagyunk, tovább vigyük, és tovább fejlesszük –
nyilatkozta Balogh Zoltán egyesületi tag.

26 helyszín, 122 facsemete
Idén õsszel 26 helyszínen több mint 122 fa-

csemetével lettek gazdagabbak városunk zöld-
felületei. Többek között a Jósavárosba, a Ma-
lomkertbe, az Északi alközpontba, a belváros-
ba, Örökösföldre, a Kertvárosba és Sóstóhegyre
is ültettek facsemetéket. Most 6 óvoda kapott
fákat, köztük a Tündérkert Keleti Óvoda, az
Eszterlánc Északi Óvoda Gyöngyszem Tagintéz-
mény, valamint a Gyermekek Háza Déli Óvo-
da Virág utcai Tagintézmény.

Szem elõtt a fenntarthatóság és
környezetvédelem

– A Gyermekek Háza Déli Óvoda Virág utcai Tagin-
tézmény 40 éves. Ez idõ alatt a fák megöregedtek. Olyan
helyekre kerültek a facsemeték, ahonnan elõzõleg az idõs
fákat kivágták, melyek ágai letörtek, ez balesetveszé-
lyes volt. Neveljük a gyermekeket arra, hogy törekedje-
nek a fenntarthatóságra, védjék a környezetet. Ennek fon-
tos alappillére, hogy növények vegyék õket körül, sze-
ressék a fákat. Ehhez az kell, hogy a környezetükben
csodálatos fák és növények legyenek – hangsúlyozta
Skarbit Józsefné, a Gyermekek Háza Déli Óvoda intéz-
ményvezetõje.

Folytatják a fásítást
Sok kicsi sokra megy – igazolják a mondást azok az

adatok, melyek szerint az elmúlt 10 évben 300 000 négy-

zetméter zöldfelületi fejlesztés valósult meg, mely során
több tízezer cserjét és fát ültettek el. – Ezt folytatnunk
kell, mert fákat ki is kell vágni, hogy ne okozzanak bal-
esetet, elöregednek, és a klímaváltozás – mely az utóbbi
idõben kialakult klímaválságban eléggé érzékelhetõ –
rongálja a meglévõ fákat. Már sok helyre ültettünk, re-
mélem, ez a városon is meglátszik, és a lakosok ezt po-
zitívan értékelik – mondta el dr. Kovács Ferenc polgár-
mester.

Várják a javaslatokat
Az õszi ültetési idõszak a végéhez közeledik, de a

program tavasszal újraindul. A polgármester kiemel-
te, hogy a helyszínek kiválasztásakor számításba
veszik a lakossági igényeket is, így amennyiben va-
lakinek van javaslata, azt tegye meg a NYÍRVV-nél.

fokozott balesetveszélyt jelentettek,
így tavasszal 20 darabot kellett kivág-
ni. A korhadás természetes folyamat,
feltehetõen a fák korából fakadóan
indult meg.

Polgármesteri program
A 2018-ban indult polgármesteri

fásítási program nemcsak azt a célt
szolgálja, hogy új facsemetéket te-
lepítsenek, hanem az elöregedett, ki-
vágott fákat pótolják. A fennmaradó
faállomány felülvizsgálatát a mûsze-
rekkel évente elvégzik.

37 oszlopos juhar
gazdagítja Sóstót

– Azért kellett kivágni 20 fát, mert itt keskeny a zöld-
sáv, nagy a forgalom és megkezdõdött a korhadás és az
odvasodás. Ez balesetveszélyes, a gyalogosokra, gyerme-
kekre nézve különösen. Ezért ezeket tavasszal sajnos ki
kellett vágnunk. De most ültettünk 37 darab oszlopos ju-
hart, mely elõnevelt, olyan a lombkoronája, gyökérzete,
mely ide illik, és azt mondják rá, hogy várostûrõ faj. Re-
mélem, hogy tavasszal már itt fognak zöldelleni a sétá-
nyon, mely Sóstónak az egyik frekventált helye – nyilat-
kozta dr. Kovács Ferenc polgármester.

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)
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 Képviselõi sorozat: 13. választókerület: Vassné Harman Gyöngyi
Sok szállal kötõdik Nyíregyházához Vassné Harman

Gyöngyi (FIDESZ-KDNP), aki egyik ágon tirpák õsöktõl
származik. A városból a családalapítás idején költözött
férjével választott lakhelyükre, Mandabokorba, ahol óvó-
nõként, telephelyfelelõsként, majd képviselõként
is igyekszik tenni a szétszórtan élõ, mégis egy-
be tartozó bokortanyai közösségért, melyet
nagyon megszeretett.

Vassné Harman Gyöngyi már általános
iskolában az óvodapedagógus hivatást vá-
lasztotta, tudatosan készült rá, felsõ tago-
zatban beiratkozott a zeneiskolába, mert
komoly felvételi volt és nagy túljelentke-
zés. 1983-ban érettségizett és utána óvo-
dapedagógusként helyezkedett el, az ak-
kor még Bessenyei György Tanárképzõ Fõ-
iskolán felsõfokú szakképesítést szerzett.

Vonzók lettek a bokortanyák
– 1984-ben házasodtam, és Mandabokorban építési

telket vásároltunk úgy, hogy nem nagyon ismertük a kör-
nyéket, az itt élõket. 1988-ban költöztünk be az építke-
zés után, így 35 éve élek Mandabokorban. A legjobb

döntésem volt, hogy itt telepedtem le s ebben a közös-
ségben élhetek! Nagyon szeretem és tisztelem ezeket az
embereket, büszke vagyok rájuk. Akkor még sokan állat-
tartással és földmûveléssel foglalkoztak, egy részük ma
is mezõgazdasági vállalkozó, míg a fiatal felnõttek egy
jó része diplomás és ennek megfelelõ munkahelyen dol-
gozik. Legtöbbjük ugyancsak itt lakik, a szüleikhez, test-
véreikhez közel építkeznek. Jellemzõ, hogy több gyer-
mek is van egy családban, akiket példás szeretetben
munkára, mások iránti tiszteletre nevelnek és ösztönöz-
nek a továbbtanulásra, ebbõl maguk is példát adva. Az
utóbbi években a város más részeibõl is költöztek erre a

városrészre, vonzó lett a természetközeli élet, a bokrok
és tanyák sajátos életformája, elhelyezkedése.

Telephelyfelelõs és képviselõ
Vassné Harman Gyöngyi (FIDESZ-KDNP) 2010-ben

került az önkormányzat Szociális, Egészségügyi és Ifjú-
sági Bizottságába külsõs tagként, ezzel egyidejûleg a rész-
önkormányzat tagjának választották. – Ezzel a társadal-
mi szerepvállalással megismertem a külterületi részeket

és az ott élõ embereket, kicsit beleláttam az önkormány-
zati mûködésbe és aktívan segítettem az akkori képvise-
lõ munkáját. Közben elvégeztem a Mérlegképes Könyve-
lõ Vállalkozási Szakot és a Budapesti Mûszaki Egyetem

Közoktatásvezetõ képzését. 2011-ben átszervez-
ték az óvodákat és azóta telephelyfelelõsként

is végzem az óvodai feladatokat. 2014-ben
képviselõnek választottak, ami nemcsak
teljes embert kíván, de ezt csak a család
támogatásával lehet végezni. Nemcsak az
esték, de a hétvégék és az ünnepnapok is a
képviselõi feladataimmal telnek.

Nagy területû körzet
– Annál is inkább, hogy van egy egye-

sületem, melynek elnökeként felelek a
mûködésért, a célok és feladatok megva-
lósításáért, a pénzügyi elszámolásáért.

Nem egyszerû a dolgom, hiszen nagy területet ölel föl ez
a körzet. Leginkább az úthálózattal kapcsolatos gondok
teszik ki a legtöbb idõt, sok kilométer földúton és zúzott
köves úton nagyon nehéz a karbantartás, érthetõ, hogy
ilyen nagy területen mindig vannak problémák. Igyek-
szem minden tõlem telhetõt megtenni, de sajnos a meg-
valósítás nem az én kompetenciám.

Színvonalas oktatás és nevelés
– Fontos, hogy Mandabokorban, Rozsréten, Butykán és

Felsõsimán is mûködik óvoda – természetesen ezek is
részei voltak a városi felújítássorozatnak –, így a szülõk-
nek nem kell az otthonuktól messzire hordaniuk napi szin-
ten a kisgyermekeiket. Ami a miénket, a mandasit illeti,
sokat dolgoztunk azért a jó hírért 1991-tõl, aminek ered-
ményeként most „telt házzal” mûködünk úgy, hogy régi
ovisaim hozzák hozzánk gyermekeiket. Örömteli, hogy
két bölcsõde is mûködik ezen a településrészen, a Bokré-

ta utcán és Salamonbokorban. Nagyon jó a kapcsolatom
a rozsréti Váci Mihály iskolával is, az oktatás magas szín-
vonalát mutatja a tanulmányi versenyeken elért szép ered-
mények, helyezések.

Segítõ civilek, vállalkozók, polgárõrök
– Mûködnek civil szervezetek is, amelyek gazdagítják

az itt élõk mindennapjait, a közösségi életet. Ápolják és
gazdagítják a tirpák hagyományokat, megismertetik a gyer-
mekeikkel, unokáikkal. Ajándékot jelentenek az itt élõk-
nek azok a vállalkozások, melyek itt mûködnek, gazda-
gítják, segítik a külterületi közösségeket. Igazi patrióták!
Két jól mûködõ polgárõr szervezet is van, Rozsréten és
Mandabokorban, nagyon hasznos és fontos munkát végez-
nek, s jól együttmûködnek a rendõrséggel. A sajátos lakó-
környezet miatt mindez nem nélkülözhetõ a vagyonvéde-
lem terén. Ezúton szeretném megköszönni az önkéntes és
felelõsségteljes munkát a polgárõröknek, a rendõröknek
pedig, hogy segítik, védik az itt élõ embereket, nyugal-
mat és biztonságot tartanak fenn minden településrészen.

Butyka és Manda
– Ami pedig az elmúlt esztendõk fejlesztéseit illeti,

abból a választókerület minden részére jutott és tervek is

vannak bõven. Butykán például a mûvelõdési ház esett
át egy energetikai korszerûsítésen, a Kállói út teljes
hosszán pedig a járdát újították fel. Mandabokorban az
energetikai korszerûsítés érintette az óvodát és mûvelõ-
dési házat, épült egy játszótér, valamint szélessávú
internet is érkezett a településrészre. Az infrastruktúra is
fejlõdött: aszfaltút épült a Juhar utcán, újraaszfaltozták a

Tó utcát, járda épült az Alsóbadúr utcán, valamint felújí-
tották a gyalogutat a Jegenye utca egy részén. Kiemelen-
dõ, hogy kiszélesítették a Bem József utcát és azt az utat
összekötötték Rozsréttel.

Rozsrét
– Ez viszont már átvezet gondolatilag a rozsréti rész-

hez, ahol az óvoda mellett az orvosi rendelõt és a rész-
önkormányzati épületet is felújították. A Móricz Zsigmond
Általános Iskola Váci Mihály Tagintézményénél a torna-
szoba megnagyobbítása és felújítása volt az egyik fej-
lesztés, de kondiparkot is kapott a környék, sõt, közvilá-
gítást és buszvárót helyeztek ki a Rozstelek utcára az
iskolához. Ha már itt járunk, gyalogos-átkelõhely épült a
Fenyõ utca és a Rozstelek utca közé. A buszjárat útvona-
la lakossági kérésre meghosszabbodott, a Hajlás utcán
két buszmegállót létesítettek. Ott, ahol most már az egész
utca szilárd burkolatú, s ezt régóta várták az Ösvény ut-
cán is – ez szintén megvalósult. A kormányzati ötmilliár-
dos program részeként pedig a Kerítés, a Mitró György, a
Hegedûs István és a Kerülõ utca kapott még aszfaltot.

Felsõsima, Vajdabokor, Bokréta
– Felsõsimán a mûvelõdési ház kapott belsõ festést, s

újraaszfaltozták a Hosszúháti utat. Vajdabokorban le-
aszfaltozták a Szarka és az Ereszalja utcát, közvilágí-
tást telepítettek a Szelesbokor és a Tiszavasvári út sar-
kára, s a Salamonbokorba vezetõ út elsõ fele újjászüle-
tett, miközben itt nemrégiben egy bölcsõde is elkészült.
Az pedig az Orgona utcában élõknek jelent sokat, hogy
a teljes hosszban járda épült, míg a Simai úton lévõ
buszmegállók között gyalogátkelõhelyet létesítettek. Ter-
mészetesen rengeteg terv és tennivaló van ebben az
összetett választókerületben, de fontos kiemelni, nagyon
nagy öröm, hogy a bokortanyák bekerültek a Magyar
Értéktárba!

(Szerzõ: Tarczy Gyula)

Vassné Harman Gyöngyi
(FIDESZ-KDNP)

A mandabokori óvoda és mûvelõdési ház környéke a
játszótérrel igazi közösségi színtér

A rozsréti kondipark építése az iskola közelségéhez
kötõdött

A rozsréti Hajlás utca végre teljes egészében aszfaltos
lett, s buszmegállót is kapott

Vajdabokorban a Szarka és az Ereszalja utca is szilárd
burkolatú lett a kormányzati ötmilliárdos programból

Felsõsimán is éreztette hatását a Polgármesteri Fásítási
Program, az óvoda és a kultúrház térségében
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Kerekasztal-beszélgetést tartottak az önkormányzati
és egyházi óvodák vezetõi

A Nyíregyházán mûködõ önkormányzati és egyházi
óvodák közötti párbeszéd és együttmûködés megalapo-
zására szakmai beszélgetést szerveztek a Túróczy Zol-
tán Evangélikus Óvoda és Magyar-Angol Két Tanítási
Nyelvû Általános Iskola óvodai intézményegységében,
november 14-én. Az eseményen az önkormányzati és a
történelmi egyházak intézményeinek vezetõin kívül részt
vett dr. Balatoni Katalin néptáncpedagógus, köznevelési
államtitkár is.

Középpontban a tehetséggondozás

A gyermekek egyéni fejlõdésének, képességeinek, te-
hetségének kibontakoztatása érdekében tett eredmények
ismertetése; személyi, tartalmi, tárgyi feltételek biztosí-
tása, örömök és nehézségek – ez volt a témája annak a
kerekasztal-beszélgetésnek, amelyet a Túróczy Zoltán
Evangélikus Óvoda és Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvû
Általános Iskola óvodai intézményegysége szervezett
november 14-én. Kovácsné Mráz Ágnes, az óvoda intéz-
ményegység-vezetõje elmondta, a kerekasztal-beszélge-
tés apropója a tehetséggondozás, hiszen minden gyermek
tele van kinccsel, csak meg kell találni a módját értéke-
ik kibontakoztatásának.

– Azért vagyunk mi, óvodapedagógusok, hogy a szü-
lõkkel együttmûködve, kibontakoztassuk a képességei-
ket és segítsük õket, ha valamiben nehézségeik vannak.
Ez az apropója, ezt szeretnénk megbeszélni az óvodave-
zetõkkel, hogy kinek milyen jó gyakorlata van, hogyan
tudnánk együttmûködni a késõbbiek során, milyen fel-

adatokat és célokat tudunk kitûzni magunk elé, hogyan
tudjuk a gyermekeket, családokat még jobban magunk-
hoz szeretni, és az õ képességeiket kibontakoztatni –
emelte ki az intézményegység vezetõje.

Néptáncoktatás Így tedd rá módszerrel

Színes eszközök: tulipán, babzsák, hosszú és bonyo-
lult koreográfia nélküli játékos tánc... a Balatoni Katalin
által megálmodott Így tedd rá módszer játékos formában,
hagyományos népi játékok segítségével fejleszti a gyer-
mekeket és szeretteti meg velük a néptáncon keresztül a
magyar kultúra elemeit és a hagyományait. Balasáné

Sebestyén Mónika óvodapedagógus és néptáncoktató 10
éve oktatja az óvodában a néptáncot ezzel a módszer-
rel. Ez is része annak a fejlesztõ és tehetséggondozó
munkának, amely mellett az óvoda elkötelezett. Az ese-
ményen jelenlévõ köznevelési államtitkár, aki egyben
néptáncpedagógus is, hangsúlyozta, nagyon fontos az
együttmûködés és párbeszéd mind a pedagógusok, mind
pedig az intézmények között.

– Nagyon fontosnak tartom az egymással való párbe-
szédet és kommunikációt, én az eddigi 20 évben is min-
dent megtettem azért, hogy minél több pedagógussal be-
szélgessek, hogy minél többekkel találkozzak, hogy
megismerjem azt a világot, amiben élnek, hiszen én
magam is pedagógusként kezdtem pályafutásomat, és mai
napig annak tartom magam. Kiemelten fontos az is, hogy
az oktatáspolitika folyamatosan kapcsolatot tartson, fent
tartson az intézményekkel, az intézményben dolgozók-
kal, úgyhogy én ezt, az eddigi munkámat szeretném foly-
tatni a jövõben is – mondta el a köznevelési államtitkár-
helyettes.

Jó gyakorlatok megosztása

Az óvoda elkötelezett a szakmai kapcsolatok kialakí-
tása mellett, célul tûzve ki a pedagógiai kreativitás és
szakmai fejlõdés elõsegítését. A kerekasztal-beszélgeté-
sen részt vevõ intézményvezetõk és pedagógusok lehe-
tõséget kaptak az ötletcserére, valamint a jó, bevált ne-
velõ- és oktatási módszerek megismerésére és megosztá-
sára.                                                 (Szerzõ: Boros Rita)

A társadalom megbecsülésének ünnepe a Szociális
Munka Világnapja szerte a világban. A 30 éves Nyíregy-
házi Szociális Gondozási Központ vezetõje az évfordu-
lós ünnepségen kitüntetéseket adott át azoknak a szak-
embereknek, akik áldozatos munkájukkal segítettek a
Covid, a háború, az energiaválság idején, és megoldot-
ták az intézményi átszervezéssel járó nehézségeket is.

– Nem csupán ma, hanem mindennap köszönjük, hogy
az egyik legszebb és legfontosabb életpályát választot-
ták. Kevés olyan hivatás létezik, fõleg mindennapjaink-
ban, mint az önöké, hiszen a legnagyobb szívvel történõ
segítségnyújtás felelõssége és szépsége egyaránt óriási
és nélkülözhetetlen felelõsséggel bír – ezekkel a szavak-
kal fejezte ki háláját dr. Szabó Tünde országgyûlési kép-
viselõ a szociális szektorban dolgozók iránt. Fennállásá-
nak 30. évfordulóját és már ötödik alkalommal a Szociá-
lis Munka Világnapját is ünnepelte november 10-én a
Nyíregyházi Szociális Gondozási és Egészségügyi Alap-
ellátási Központ.

316 munkatárs, 17 telephely,
20 különbözõ szolgáltatás

– Intézményünk összesen 316 munkatárssal, 20 szol-
gáltatással tud segíteni azoknak, akik hozzánk fordulnak
segítségért, Nyíregyháza különbözõ helyszínein, 17 te-
lephelyen. A szolgáltatásainknak szakmai egységveze-
tõi vannak, akik elérhetõk, felkereshetõk, õk koordinál-
ják az ellátást – nyilatkozta Nagyné Hermányos Zsuzsan-
na, a Nyíregyházi Szociális Gondozási és Egészségügyi
Alapellátási Központ igazgatója.

30 éves a Nyíregyházi Szociális Gondozási
és Egészségügyi Alapellátási Központ

Cél: erõs szociális védõháló kialakítása
A szociális munkát végzõk a Nyíregyházán élõ szoci-

álisan rászorultak számára nyújtanak szolgáltatásokat.
Ilyenek többek között a házi segítségnyújtás, jelzõrend-
szeres házi segítségnyújtás, az intézmény különbözõ nap-
pali ellátásokat és bentlakásos idõsek otthonát mûködtet.
Az elmúlt években az önkormányzat is arra törekedett,
hogy városunkban legyen egy erõs szociális védõháló,
mely segítséget nyújt az arra rászorulóknak.

Magas színvonalú munka
és elkötelezettség

– A mai ünnepség kettõs, hiszen az intézményrend-
szer 30 éves jubileumát is ünnepli. Az önkormányzati
törekvés és a feltételek megteremtése nem lett volna
magában elég, ha a szociális intézményrendszer jelenle-

gi és korábbi munkatársai nem olyan színvonalon és el-
kötelezettséggel végzik munkájukat, mely a Nyíregyhá-
zi Szociális Gondozási és Egészségügyi Alapellátási Köz-
pont jó hírnevét megalapozta és fenn is tartja – emelte ki
beszédében dr. Kovács Ferenc polgármester.

Honorálták a kiváló munkát
A volt Szociális Gondozási Központ 1993. január 1.

óta mûködik. A mostani rendezvényen részt vettek az
intézmény volt nyugdíjas munkatársai, vezetõi, akik-
nek megköszönték az elmúlt évek áldozatos munkáját.
Az eseményen a 30 éves jubileum kapcsán honoráltak
9 fõt, a Szociális Munka Világnapja alkalmából 6 fõt,
valamint további 2 fõt orvosi munkájuk megbecsülése-
ként.

Díjazottak
Emléklapot vettek át: Botos Imre karbantartó, dr.

Bujdosó Erika gyermekorvos, Drotárné Koczka Erika
védõnõ, Gurályné Bihary Edit terápiás munkatárs,
Ferenczné Kasu Judit védõnõ, Hegymeginé Sulyok
Lívia védõnõ, Lakatos Ferencné gondozónõ, Polgári
Tiborné takarítónõ, Wachalné Tóth Angéla védõnõ.

Emlékplakettet kaptak: dr. Komjáthy György gyer-
mekorvos, dr. Ujhelyi János gyermekorvos.

Elismerõ oklevelet vehettek át: Kiss Csabáné
gondozásikörzet-vezetõ, Maczaliné Bihary Enikõ
szakmaiegység-vezetõ, Majorosné Bradács Ilona szak-
ápoló, Zolcsák Gyöngyvér gondozásikörzet-vezetõ,
Zsoldos Mihályné gondozónõ.

(Szerzõ: Matyasovszki Edit)
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A Kállay család emlékei elnevezésû nemzeti értékünk
alapításának 30. esztendejében emlékeztek vetítéssel
egybekötött elõadás keretében november 9-én este a
Kállay-házban. A gyûjtemény alapítója, a néhai minisz-
terelnök, Kállay Miklós fia, Kállay Kristóf, a Máltai Lo-
vagrend szentszéki nagykövete ajánlotta fel a család
becses értékeit a városnak. A bemutatkozó kiállítás 1993
márciusában nyílt a Nyírvíz-palotában berendezett
kiállítóteremben.

Nagy ajándék a sorstól, ha valaki képes belemélyülni
egy réges-régi történetrõl szóló könyvbe, elréved a múlt-
ból itt maradt öltözéken, viseleten, kitüntetéseken. Mind-
ez nagy idõk nagy tanúja. Sokat látott emlékek, beszé-
des üzenetek az évszázados múltból. Nekünk, nyíregy-
háziaknak, megyebeli embereknek, de a messzi távol-
ból érkezõknek is elérhetõ a több száz éves múlt a Besse-
nyei téri Kállay-házban.

Értékmentés az utókor számára
– A mai világ félelmetesen gyorsan változik, digitali-

zálódik, különbözõ olyan „internetes sztrádák” vannak,
ahol nem feltétlenül olyan értékek jelennek csak meg,
amelyek az ember életét pozitív irányban befolyásolják.
Egy ilyen intézménynek, mint a múzeum, az a feladata,
hogy emlékeztessen a régmúltra, a régmúlt hagyománya-
ira, az emberekben lévõ jó szándékra. Arra, hogy adtak
itt valamit, s arra, milyen konklúziókat lehet levonni a

A nemzeti értékek között a Kállay Kristóf által alapított gyûjtemény

különbözõ személyi történésekbõl, a történelembõl. Ezért
tartom nagyon fontosnak, hogy a hagyományokat itt,
Nyíregyházán ápoljuk, és annak a pozitív mondanivaló-
ját adjuk át a jelenkornak, meg az utánunk következõ
generációknak – vélekedett az emlékezõ eseményen dr.
Ulrich Attila, Nyíregyháza alpolgármestere (képünkön).

Értékek 1200 négyzetméteren
– Ápolni kell, és közkinccsé tenni ezt az örökséget.

Tulajdonképpen ez a múzeumok dolga – folytatta a törté-
nész alpolgármester. A 30 éves gyûjtemény bekerült a
nyíregyházi nemzeti értékeket bemutató értéktárba. Ve-
tített képek mutatták a csütörtök esti eseményen a több
száz éves família történetét, a gyûjtemény alapításának

emlékeit. Azt, hogy a korábbi 145 négyzetméterrõl mi és
hogyan került át a Kállay-ház 1200 négyzetméterére.

Csak a Kállayban látható
– Gyönyörû szép dolgaink vannak, de kiemelnék leg-

alább kettõt. 1764-bõl a Magyar Királyi Szent István-ren-
det nagykereszttel és csillaggal, vagy az 1429-ben alapí-
tott Aranygyapjas Rendnek a 19. századvégi típusát, mely
csak nálunk látható. Ezért is érdemes ellátogatni a Kállay
Gyûjteménybe – mondta Dohanics László, a Kállay Gyûj-
temény vezetõje.

Az Év Múzeuma különdíj
– 2022 nekünk kiemelkedõ év volt mind látogatószám-

ban, mind bevételben. Egyre jobban megismerik a Kállay
Gyûjteményt határon innen és határon túl. Tavaly elnyer-
tük Az Év Múzeuma különdíját, és egyre több díjat zse-
belünk be, és egyre népszerûbbek vagyunk. A köztudat-
ba bekerülve egyre többen látogatnak el hozzánk – véle-
kedett a gyûjteményvezetõ.

Több száz gyereket fogadnak
A közeljövõben a Mikulás-hét alkalmával fogadnak 700

gyereket a gyûjteményben, illetve több száz iskolás érke-
zik még, hogy megnézze a november végéig nyitva tartó,
Magyar Honvédség 175 évét bemutató emlékkiállítást.

(Szerzõ: Matyasovszki Edit)

Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

TÁJÉKOZTATÁS
a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre jogosul-

tak részére történõ pénzbeli támogatás kézbesítésérõl

Tájékoztatjuk ügyfeleinket, hogy a gyermekek védelmérõl és a gyámügyi igaz-
gatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény (továbbiakban Gyvt.) 20/A. § (1) bekezdése
értelmében a települési önkormányzat jegyzõje annak a gyermeknek, fiatal fel-
nõttnek, akinek rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre való jogosultsága a
tárgyév november 1-jén fennáll, a tárgyév november hónapjára tekintettel, alap-
összegû (6000 Ft) pénzbeli támogatást folyósít.

A Gyvt. 20/A. § (2) bekezdése értelmében a települési önkormányzat jegyzõje
annak a gyermeknek, fiatal felnõttnek, akinek a 67/A. § szerinti hátrányos vagy
halmozottan hátrányos helyzete és rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre
való jogosultsága a gyámhatóság határozata alapján a tárgyév november 1-jén
fennáll, a tárgyév november hónapjára tekintettel, emelt összegû (6500 Ft) pénz-
beli támogatást folyósít.

A gyámhatóságokról, valamint a gyermekvédelmi és gyámügyi eljárásról szóló
149/1997. (IX. 10.) Korm. rendelet 68. § (5) bekezdése alapján önkormányzatunk a
tárgyév november hónapjára tekintettel járó támogatás tekintetében 2023. no-
vember 25-éig gondoskodik a jogosultak részére történõ folyósításáról.

Tájékoztatjuk, hogy a Magyar Posta Zrt. sikertelen kézbesítés esetén kézbesítési
értesítõt hagy a lakcímen, amelyen tájékoztatja a jogosultat az átvétel módjáról,
idejérõl. A jogosultnak a kézbesítés megkísérlését követõ 10. munkanapig van
módja a postahelyen a küldeményt átvenni. A határidõ eredménytelen elteltét
követõen az át nem vett küldemények az önkormányzat részére visszaküldésre
kerülnek.

Az önkormányzat részére visszaküldött pénzbeli támogatás jogosultjait értesítõ
levélben tájékoztatjuk a részükre járó pénzösszeg átvételének helyérõl és az ügy-
félfogadási idõrõl.

Felhívjuk figyelmüket, hogy amennyiben a gyermek(ek) rendszeres gyermek-
védelmi kedvezményre való jogosultsága, valamint hátrányos vagy halmozottan
hátrányos helyzete és rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre való jogosult-
sága 2023. november 1. napján fennállt, azonban a pénzbeli támogatást 2023.
november 30. napjáig nem kapták meg, azt legkésõbb 2023. december 4. napjá-
ig jelezzék a Nyíregyháza Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal 42/524-589-
es telefonszámán.
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A NYÍRVV is felkészült a téli idõszakra
A NYÍRVV Nonprofit Kft. november 15-én, 13 órától

átállt téli üzemmódra. A társaság, amely az önkormány-
zat tulajdonában lévõ utak, terek, járdák hó- és síkos-
ságmentesítéséért felel, felkészült az idei téli útfenntar-
tási munkálatokra.

Téli üzemmód november közepétõl

November 15-tõl a Közút mellett a NYÍRVV is téli üzem-
mód szerint végzi munkáját. A társaság az önkormány-
zat tulajdonában lévõ közutak, terek, kerékpárutak, au-
tóbuszmegálló peronok, gyalogátkelõhelyek, valamint
közterületi járdák hó- és síkosságmentesítését végzi. A
síkosságmentesítéshez a megfelelõ mennyiségû só, fûrész-
por és folyami homok is rendelkezésükre áll. A díszbur-
kolaton, valamint a zöldfelületeken átvezetõ sétányokon
környezetkímélõ anyagokat használnak.

miatt nem vettük igénybe alvállalkozók segítségét, de
soha nem tudhatjuk, mit hoz az idõjárás – mondta el Di-
csõ Péter közterület-kezelési igazgató.

605 km út, 71 km kerékpárút, 16 ezer
parkoló, buszöböl, 355 km járda

A NYÍRVV mintegy 311 km szilárd burkolatú, 294 km
burkolatlan utat, 71 km hosszú kerékpárutat, közel 16
ezer parkolót, buszöblöket és 355 km hosszúságú járdát
takarít. Az idei hószolgálatra 15 munkagép és 22 kisebb
jármû áll rendelkezésükre, amelyek téli idõszakra való
felkészítését sikeresen elvégezték. A társaság a munká-
latokat nem egyszerre és nem egy idõben végzi.

Elõször az elsõrendû utakat takarítják

7 kategóriát különböztetünk meg hószolgálat vonatkoz-
tatásában, amely az utak besorolásának és fontosságának
sorrendjében történik. A belterületi elsõrendû fõutakkal
kezdõdik a hóeltakarítás, illetve a síktalanítás, a másod-

rendû fõutak a második kategória, a gyûjtõutak a harma-
dik, lakóutcák, kiszolgáló utcák a negyedik, külterületi,
illetve földutak az ötödik kategória, kerékpárutak és jár-
dák alkotják a sorrend végét – hangsúlyozta az igazgató.

Számítanak a lakosság együttmûködésére

A gyors és hatékony munkavégzés érdekében a NYÍRVV
kéri a városlakókat, hogy fokozott figyelemmel és óva-
tossággal közlekedjenek a város útjain, valamint segít-
sék a társaság munkáját a hószolgálati jármûvek folya-
matos haladásának biztosításával.

Az ingatlantulajdonosok felelnek az ingatlant kö-
rülvevõ közterület járdáinak síkosságmentesítéséért,
valamint az épület közterületre lógó tetõszerkezetének
jégcsapmentesítéséért. A társasházakban élõkre ugyan-
ezek a szabályok vonatkoznak. Fontos! A síkosság-
mentesítés olyan anyaggal végezhetõ, amely nem ká-
rosítja a környezetet.

(Szerzõ: Boros Rita)

– Az idei évben rendelkezésünkre áll készleten 1300
tonna só, ha szükséges, akkor ez bõvíthetõ, illetve na-
gyobb mennyiség lehívható. Az alvállalkozókkal a szer-
zõdéseket megkötöttük. Az elmúlt évek enyhe idõjárása

Téli üzemmódra váltott a Közút
A Magyar Közút Nonprofit Zrt. november 10-én, reg-

gel 7 órakor átállt téli üzemmódra. A vállalat, amely
dolgozói létszáma, valamint gazdasági mutatói alapján
az ország elsõ tíz állami vállalata között szerepel, buda-
pesti központi irányítással 19 vármegyében, 80 mérnök-
ségen végzi közútkezelõi munkáját. Szabolcs-Szatmár-
Bereg vármegyében 5 mérnökség felel a közlekedésbiz-
tonságért.

5 mérnökség, 200 dolgozó,
24 órás szolgálat

Az évnek ebben a szakában a téli közlekedésbizton-
ságé az elsõdleges szerep, különösen akkor, ha a köz-

utakról van szó. A Magyar Közút Nonprofit Zrt. Szabolcs-
Szatmár-Bereg Vármegyei Igazgatósága november 10-én,
reggel 7 órától átállt téli üzemmódra. 5 mérnökség 200

dolgozója, 24 órás szolgálat keretében fog szolgálatot
teljesíteni a vármegye útjain.

Prioritást élveznek a fõutak

– A Magyar Közút Nonprofit Zrt. országosan mintegy
31 ezer kilométeren végzi az autóutak, a fõutak és mel-
lékúthálózat üzemeltetését, ebbõl a vármegyei igazga-
tóság kezelésébe 2130 kilométer tartozik. A korábbi évek
gyakorlatához hasonlóan az enyhe õszi idõjárás ellenére
a jogszabályi elõírásoknak megfelelõen a téli üzemmód
szerint dolgozunk, ez azt jelenti, hogy a mai naptól 24
órás szolgálatot látunk el. Fontos, hogy a téli üzemelte-
tés során nem egyszerre, és nem egy idõben történnek a
beavatkozások, elõször a fõúthálózaton, majd a mellék-
úthálózaton és végül a bekötõutakon végzik a munkála-
tokat – hívta fel a figyelmet Óvári László, a Magyar Köz-
út vármegyei igazgatója.

Minden adott a hatékony munkavégzéshez

A közlekedésbiztonság javítása érdekében a közútke-
zelõ készen áll a tél kihívásaira. A téli üzemmódra való
átállás a vállalat részérõl számos intézkedést tartalmaz,
amelyek célja a hó- és jégmentesítéssel, ónos esõvel és
hideg idõjárási viszonyokkal járó kihívások kezelése. A
vállalat képzett személyzete, felszerelése és technológiái
készen állnak a változó téli idõjárási körülményekre. A
3629 tonna útszóró sót, 198 ezer liter CaCl2 oldatot és 27
tonna CaCl granulátumot tartalmazó raktárkészlet mellett
számos jól felszerelt jármû bevetésére kész a vállalat.

– A 2023/24-es tél során összesen 44 úgynevezett kom-
binált gép áll rendelkezésünkre, ezek alkalmasak egy-

szerre egy idõben a hóeltakarítási és síkosságmentesítési
munkák elvégzésére. Ezen felül rendelkezünk még 9 nagy
teljesítményû homlokrakodóval, 5 gréderrel és 9 hómaró-
val, valamint a kerékpárutak síkosságmentesítéséhez szük-
séges 2 kistraktorral – fûzte hozzá az igazgató.

Fontos a közösségi felelõsségvállalás

A téli üzemmódra való áttérés az utakon közlekedõk
védelme érdekében történik. A közútkezelõ vállalat a
közösség részérõl is számít a szoros együttmûködésre. Az
úton közlekedõknek azt tanácsolják, hogy készüljenek
fel a téli idõjárásra, ellenõrizzék autójuk mûszaki álla-
potát és kövessék az útviszonyokra vonatkozó aktuális
információkat. A téli szezon érkezésével a közútkezelõ
vállalat és a közlekedésbiztonság iránt elkötelezett kö-
zösség együttmûködve segíthetnek abban, hogy az úton
töltött idõ biztonságos és zavartalan legyen.

(Szerzõ: Boros Rita)
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Betétdíjassá válnak az italcsomagolási anyagok, egyre
több a hulladékudvar

Októberben volt ötesztendõs a 2. vitéz Vattay Antal
Területvédelmi Ezred, mely az egységes alapkiképzések-
kel a Magyar Honvédség egyik kapujává vált. Vantal Zsolt
ezredes szerkesztõségünknek azt mondta, egyik legfon-
tosabb feladatuk az önkéntesek kiképzése, a helytállás a
krízishelyzetekben, ugyanakkor a toborzás, valamint a
Honvéd Kadét Program segítése is. Mint fogalmazott, a
térségi békeidõk végeztével szükséges emelni a nemzet
ellenállóképességét.

2018 októberében kapott csapatzászlót és névadót a 2.
vitéz Vattay Antal Területvédelmi Ezred, melynek parancs-
noksága 2019-tõl Nyíregyházán van, és a szomszédos
megyéket érinti. Az elõzmény az volt, hogy 2017-ben
kezdõdött a Magyar Honvédség tartalékos állományának
újjászervezése, s mivel Nyíregyházán hagyománya van a
katonaságnak, a Kert közbõl irányítják a szervezetet.

Egységes alapkiképzés
Az itteni, 5. Farkas Gyula Területvédelmi Zászlóalj leg-

fontosabb feladata az, mint országszerte, a betoborzott
állomány alapkiképzése, mely 8 hétig tart – nyilatkozta
szerkesztõségünknek Vantal Zsolt ezredes, a MH 2. vitéz
Vattay Antal Területvédelmi Ezred parancsnoka. – Az elsõ
5 hét maga az alapkiképzés, ahol különbözõ katonai szak-
mai képzést, valamint fizikai felkészítést, illetve különbö-
zõ fegyver-, harcászati, szabályzati ismereteket kapnak.
Az öt hét után egy adminisztrációs hét következik, amikor
az orvosi és fizikai vizsgálatok történnek. És hogyha a
mûveleti katonai szervezetekhez akarnak továbbmenni,
akkor még két hét lövész-, illetve egyéb fegyvernemi szak-
képzésben részesülnek.

A városi webportálon is több ízben beszámoltunk a nyír-
egyházi alapkiképzésekrõl, ami felkészíti a tartalékosokat
arra, hogy behívhatóak legyenek, ha a szolgálatukra szük-
ség van, például krízishelyzetekben. A COVID-világjárvány
idején a fertõtlenítésben segítettek sokat, de a határvéde-
lemben is közremûködtek, együttmûködve a rendõri szer-
vekkel, s nemzetközi gyakorlatokon is részt vettek, vala-
mint missziós feladatokból is kivették a részüket.

Felelõsségtudat, hazaszeretet
S mint emlékezhetünk, a vitéz Mikecz Kálmán Honvéd

Kollégiumot a köztársasági elnök is meglátogatta idén ta-
vasszal. A Honvéd Kadét Program ugyanis egy másik fon-
tos területet jelent az ezred parancsnoka szerint: a honvé-
delmi nevelést, melyben fontos szerepet vállal a terület-

Az 5 éves területvédelmi ezred várja a tartalékosokat

Hulladékgazdálkodás és szemléletformálás a fenntart-
ható jövõ érdekében címmel rendezett konferenciát a
Hierotheosz Egyesület a Szent Atanáz Görögkatolikus Hit-
tudományi Fõiskolán, november 15-én. A rendezvényen
elhangzott: a kormány elkötelezett a fenntartható hulla-
dékgazdálkodás terén és január elsejétõl indul a kötelezõ
visszaváltási rendszer, így betétdíjasokká válnak az ital-
csomagolási anyagok, amelyekben üdítõket vásárolhatunk.

Hulladékgazdálkodás és szemléletformálás a fenntart-
ható jövõ érdekében – ez volt a fõ témája annak a várme-
gyei konferenciának, amelyet a fenntarthatóság iránti el-
kötelezettség jegyében rendeztek meg. A többségében
diákokból álló hallgatóság mélyebb betekintést kapott a
hulladékgazdálkodás aktuális kihívásaiba és a szemlélet-
formálás fontosságába. Rónavölgyi Endre, a MOHU MOL
Hulladékgazdálkodási Zrt. értékesítési vezetõje elmond-
ta, a koncesszió vállalta azt a feladatot, hogy a rezsicsök-
kentést tovább viszi.

Kötelezõ visszaváltási rendszer
– Ami pedig pozitív változás, az máris érezhetõ, hiszen

280 hulladékudvar áll rendelkezésre a lakosság számára,

amelyet nagyon gyorsan szeretnénk 360 fölé emelni. Olyan
településeken, ahol ez nem megvalósítható, ott pedig sze-
retnénk mobil hulladékudvarokkal ellátni a szolgáltatást.
Ezt is napokon belül bevezetjük. A jelenlegi hulladékud-
varokban megjelentek új hulladék anyagáramok, textil,
használt sütõolaj, amelyet eddig nem
tudtak leadni a lakosság részérõl.
Most már ezeket is át tudjuk venni
– nyilatkozta az értékesítési ve-
zetõ.

Hozzátette, január elsejétõl
indul a kötelezõ visszaváltási
rendszer, ami azt jelenti, hogy
betétdíjasokká válnak azok az
italcsomagolási anyagok, ame-
lyekben üdítõket vásárolhatunk.
A visszaváltási pontokat 2000-rõl
szeretnék 4–5000-re növelni. Várják
olyan partnerek jelentkezését, akik sze-
retnének visszaváltó automatát üzemeltetni, emellett kézi
visszagyûjtési pont üzemeltetésére is lehetõség van. A kon-
ferencián szó esett a hulladékgazdálkodás európai szabá-
lyozásról is.

Körforgásos gazdaság és
a fenntarthatóság

Dr. Nagy Márta körforgásos gazdaságért felelõs helyet-
tes államtitkár elmondta, a körforgásos gazdaság és a fenn-
tarthatóság az Európai Unió kiemelt prioritásai közé tar-

tozik, amelynek kiterjesztése döntõ mértékben járul
hozzá a klímasemlegesség 2050-es megvalósításá-
hoz.

– A cél annak biztosítása, hogy rendelkezés-
re álljon a körforgásos gazdaság kialakítását elõ-
segítõ megfelelõ szabályozási keret az egysé-
ges uniós piacon, valamint, hogy az elõrehala-
dásra vonatkozóan egyértelmû jeleket adjunk
a gazdasági szereplõk, illetve általában a társa-

dalom számára, a hosszú távú célok, továbbá az
elvégzendõ konkrét széles körû és ambiciózus cse-

lekvések sora révén – emelte ki a helyettes államtit-
kár. A kormány elkötelezett a fenntartható hulladékgaz-
dálkodás terén, felismerve, a jövõ fejlõdése szempont-
jából elengedhetetlen a hatékony és környezetbarát
megközelítés.

(Szerzõ: Boros Rita)

védelmi ezred. A három vármegyében – Szabolcsban,
Borsodban és Hajdúban – 30 középiskolában 1700-an
vesznek részt a programban, melynek három szintje van:
a legmagasabbat jelenti a nyíregyházi Mikecz kollégium,
mely a debreceni iskola tagintézménye – ez ugyanis bent-
lakásos rendszerû, s ösztöndíjjal tanulnak a fiatalok.

Vantal Zsolt szerint itt kaphatják meg azon értékeket,
melyek a 2004-ben felfüggesztett sorkatonai szolgálat miatt
kiveszni látszanak a mai fiatalságból. – Közösség iránt ér-
zett felelõsségtudat, hazaszeretet, nemzeti öntudat, fegye-
lem, precizitás, pontosság és az, hogy nem az egyén ér-
deke az elsõdleges, hanem maga a közösség, és az abban
nyújtható szerepe, felelõssége. És egyáltalán: állampolgár-
ságra, hazafiságra nevelhet a kadét program. Ezt tudja
nyújtani ez a fajta honvédelmi nevelés, s remélhetõleg
katonának is jelentkeznek majd ezek a kadétok, ha eljön
az idõ – fogalmazott.

Nemzeti ellenállóképesség
A végsõ cél ugyanis ez a parancsnok szerint, ezért is

jelennek meg társadalmi rendezvényeken, s próbálják
megszólítani a fiatalokat, másokkal is együttmûködve.
Mivel 2022-tõl az egységes alapkiképzés a területvédel-
mi erõkhöz került, így az a Magyar Honvédség kapuja
lett, az itt megszerzett tudással vállalhatnak tartalékos ka-
tonai szolgálatot, vagy ha komolyan gondolják, szerzõdé-
ses, hivatásos katonai pályára is nyílik lehetõség. Vantal
Zsolt szerint az elmúlt idõszak megmutatta, a boldog bé-
keidõszak véget ért tavaly februárban. – A szomszéd or-
szágban egy elég komoly konfliktus kezd most már gya-
korlatilag állandósulni. Ezt a folyamatot figyelembe véve

igenis Magyarországnak, a társadalomnak
fel kell készülni arra, hogyha ilyen konf-
liktus alakul ki, akkor tudjon arra reagál-
ni, ha szükséges, akkor katonai erõvel,
ezzel is emelve a nemzet ellenállóképes-
ségét.

Az ezredes hozzátette, azzal a döntés-
sel, ha valaki tartalékossá vagy szerzõ-
désessé válik, tagja lesz a Magyar Hon-
védség nagy családjának, ahol a bajtársi-
asság nem frázis, és tartást is ad az egyen-
ruha, a közösség, ahol tehetnek a hazá-
jukért, szûkebb és tágabb környezetükért,
s ez az ajánlat hölgyeknek is szól. Ezt elõ-
segítendõ a középiskola után felvételi
pontokat is lehet szerezni önkéntes kato-
nai szolgálattal.

Nyíregyházán járt a miniszterelnök

Orbán Viktor miniszterelnök múlt hétfõn ellátoga-
tott az Adaptive Hussars 2023 többnemzeti országos
hadgyakorlat helyszíneire. A nyíregyháziaknak és per-
sze azoknak is, akik valaha jártak már a reptéren, fel-
tûnhetett, hogy a miniszterelnök látogatásáról készült
összefoglalóban a MH Bocskai 11. Páncélozott Lö-
vészdandár katonái mögött, a Tréner Kft. flottája is lát-
ható. Nem csoda, mert a kelet-magyarországi kato-
nákkal itt találkozott Orbán Viktor, és a honvédelmi
miniszter. A kormányfõ Szalay-Bobrovniczky Kristóf
honvédelmi miniszter és Böröndi Gábor, a Honvéd
Vezérkar fõnöke társaságában indult Kelet-Magyaror-
szágra, ahol az ország védelmi képességeit tesztelõ,
több ezer katonát megmozgató mûveletek folynak.
Orbán Viktor elõzõleg meghallgatta a katonai veze-
tõk jelentését a hadgyakorlat eddigi tapasztalatairól.

(Szerzõ: Tarczy Gyula)
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Puccini szerelmei Bõsze Ádám szemével

Nagy zenészek, nagy szerelmek – Puccini-epizód cím-
mel a zeneszerzõ komoly és komolytalan szerelmeirõl
tekinthetik meg Bõsze Ádám zenetörténész komolyzenei
standupját a mester házasságáról, az azt övezõ mámor-
ról, keserûségrõl és tragédiáról december 15-én a Mó-
ricz Zsigmond Színházban.

– Ami a zenetörténettel kapcsolatos és engem is érde-
kel, vagy úgy gondolom, a közönség érdeklõdésére is szá-
mot tarthat, azt én szívesen tûzöm a zászlómra, legyen
szó operáról, a zeneszerzõ szerelmi életérõl vagy éppen
halálos betegségérõl. Ezek olyan témák, amelyekben lu-
bickolok. Fiatal korom óta olvasok a zenérõl, tulajdon-
képpen a hobbival egybeesõ munkának nevezhetem te-
vékenységemet – fogalmazott elöljáróban.

– Televíziós és rádiós mûsorok, különféle események,
rendezvények fémjelzik munkásságodat. Utóbbiból meg-
lehetõsen sok szerepel az eseménynaptáradban, ráadá-
sul több hónappal elõre. Jelenleg ez a fõfoglalkozásod?

– Az elmúlt 15 évben a Bartók Rádió volt a fõmunkahe-
lyem, idén március elsején hagytam ott, nemcsak a rádi-
ót, de a médiavilágot is. Azt azért nem mondom, hogy
váltottam, mert az elmúlt években már zene- és kultúrtör-
téneti népszerûsítõ elõadásokat is tartottam. Ezeket hol
komolyzenei standupnak hívják, hol infotainmentnek, azaz
szórakoztató ismeretterjesztésnek nevezik. Ami egy fókusz-
ba hozza a munkámat, az a klasszikus zenetörténet. Emel-
lett van egy zenetörténeti antikváriumom, ami magányos
mûfaj, igazából az elvonulásnak és a személyiségem má-
sik részének a helyszíne, de az elõadások és a hozzá kap-
csolódó könyv áll tevékenységem fókuszában.

– Miért fontos számodra a személyes kapcsolat a kö-
zönséggel?

– Elsõsorban a rádiós munkám volt az intenzív, de akár
ott, akár a tévében szerepeltem, mindig hiányzott, hogy
lássam a közönség reakcióját az elhangzottakra. Olyan
tévéfelvétel esetében, ahol volt publikum, ez megoldott,
de az esetek túlnyomó többségében a tévézés és rádiózás
magányos szakma, nem látunk magunk elõtt mást, mint
egy fekete vagy más színû szivacsot és a számítógép-mo-
nitort. Így aztán egy elképzelt közönséghez kell úgy be-
szélnünk, hogy az szórakoztató, informatív legyen, de nem
látjuk, hogyan reagálnak. Érkezik ugyan sms, e-mail vagy

Messenger-üzenet pár percen belül, de akkor már a be-
szélõ lélekben vagy az agyában teljesen máshol jár, tehát
nem azonnali a visszacsatolás. Ezért is vágytam arra, hogy
az életemet inkább a közönség elõtt töltsem, ahol látom
például azt, ha valamit viccesnek gondolok, és nem nevet
rajta senki, akkor baromira nem vicces, és fordítva is így
van. Tehát ezt a visszacsatolást hiányoltam, és ezért is
koncentrálok minden erõmmel a közönség elõtti fellépé-
sekre.

– Jó néhány zeneszerzõt mutatsz be szerelmi kapcso-
latai tükrében, talán Nyáry Krisztián irodalmi „kirándu-
lásaihoz” hasonlítanám a témát. Mi a célod az elõadá-
sokkal és a könyvvel?

– A Magyar Narancsban is úgy fogalmaztak, hogy Bõ-
sze Ádám a komolyzene Nyáry Krisztiánja – amúgy van
vele egy közös elõadásunk, amivel járjuk az országot. Én
nem a szerelmes sorozattal kezdtem, hanem egy sokkal
vadabb dologgal, abban is akartam maradni, azonban a
közönség finomította és irányította a figyelmemet a szere-
lem felé. De nem akarok ez alól kibújni, mert valóban így
van, amit én csinálok, az a Krisztiánéhoz hasonló, szóra-
koztató formában való ismeretátadás, infotainment. Az-
zal együtt, hogy nekem nincs missziós célom, nem gon-
dolom, hogy az elõadásaim után a hallgatóság jobban meg
fogja érteni mondjuk Puccini operáit. Amit én ígérek, az
az, hogy sokkal közelebb érzik majd magukat Puccinihez

és az õ világához, mint elõtte. Mert azt viszont szentül
hiszem, hogy a magyar, de a nyugati komolyzenei élet is
rendkívül merev, félelemmel, tartózkodással átitatott élet,
és én nagyon szeretnék repedéseket okozni a sznobizmu-
sunk falán mind a könyvvel, mind az elõadásokkal. Ezért
vannak elõadásaimban szubjektív vélemények is, amelyek-
kel lehet egyetérteni vagy vitatni, emellett vannak benne
humoros részek, bulvársztorik, illusztrációk. Ha nem is
tûzijátékszerû, de érdeklõdésre számot tartó elõadás, amit
nyújtok.

– Nyíregyházán miért pont Puccini a téma?
– Nyíregyháza nekem régi vágyam, gondolok például

a városhoz kapcsolódó zenei kultúrára, a Cantemus kó-
ruscsaládra, s arra, hogy szerintem Nyíregyháza az egyik
legfontosabb Kodály-város, ha nem a legfontosabb. A kecs-
kemétiek biztos berzenkednek ezt hallva, de Kecskemét
mellett olyan zenei kultúra jellemzi Nyíregyházát, ami
országosan figyelemre méltó. Ezt õszintén így gondolom.
Most elõször lesz módom Nyíregyházán elmondani azt,
hogy mivel foglalkozom, ezért biztosra szeretnék menni,
így egy olyan lapot húztam ki a pakliból – Puccinit –, ami
mindenütt ásznak mutatkozott, bejött. Ezért sem gondol-
tam, hogy elsõként mondjuk Hugo Wolf, Benjamin Britten
vagy Fanny Mendelssohn szerelmi életével foglalkozzak,
bár az õ történeteik nyilván ugyanolyan érdekesek. Ha
sikerül valamennyire megvetni a lábamat Nyíregyházán,
lehet, hogy rájuk is sor kerül...

– Hogyan ajánlod a nyíregyházi közönségnek a decem-
ber 15-i elõadásodat? Miért jöjjenek el?

– Azt gondolom, jól fognak szórakozni, a szó nemes
értelmében, s úgy mennek majd haza, hogy alig várják,
hogy meghallgassanak egy Puccini operát, vagy utána-
olvassanak, hogyan élt ez a drága zeneszerzõ. Abban is
biztos vagyok, ha legközelebb akár a nyíregyházi Móricz
Zsigmond Színháznak, akár az ország bármelyik koncert-
termének mûsorán meglátnak egy Puccini darabot, akkor
úgy gondolnak vissza az elõadásomra, vagy Puccinirõl
olyan dolgok jutnak az eszükbe, amelynek köszönhetõen
sokkal közelebb érzik majd magukhoz a zeneszerzõt –
mondhatnám azt is, baráti viszonyban lehetnek majd vele.
S ha ez így lesz, márpedig ebben biztos vagyok, akkor a
közönségnek lesz egy jó estéje, ha eljön.

(Szerzõ: Kováts Dénes)

„Nyíregyháza az egyik legfontosabb Kodály-város, ha nem a legfontosabb”
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Megyei Jogú Város Közgyûlése

FELHÍVÁS
Tisztelt Városlakók!
Nyíregyháza Megyei Jogú Város Közgyûlése ren-

deletben szabályozza a „Nyíregyháza Város Kultu-
rális Életéért Krúdy Gyula-díj” adományozásának
rendjét.

A kitüntetés a városban hosszabb ideje eredménye-
sen tevékenykedõ tudományos kutatónak vagy mun-
katársnak, képzõ- és építõmûvésznek, a közmûvelõ-
dés, közgyûjtemény, tánc, kórus, film, zene, színház,
valamint a nyomtatott vagy az elektronikus sajtó terü-
letén hosszabb ideje dolgozó személynek adományoz-
ható.

A kitüntetés adományozását bármely természetes
vagy jogi személy kezdeményezheti.

A javaslatot az önkormányzat által alapított kitün-
tetések rendszerérõl és azok adományozásának rend-
jérõl szóló 5/2016. (II. 26.) számú önkormányzati ren-
deletben meghatározott nyomtatványon kell benyúj-
tani 2023. november 30. napjáig Nyíregyháza Me-
gyei Jogú Város polgármesteréhez (4400 Nyíregyhá-
za, Kossuth tér 1.).

A nyomtatvány megtalálható a www.nyiregy-
haza.hu, valamint a varoshaza.nyiregyhaza.hu  hon-
lapokon, illetve személyesen átvehetõ Nyíregyháza
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal fõportáján
(Nyíregyháza, Kossuth tér 1. sz.).

Márton-napi vigasság

November 11-én tartották a Márton-napi vigasságokat
a Sóstói Múzeumfaluban. Színes programokkal, libás éte-
lekkel és jó hangulattal várták az érdeklõdõket, ahová
vármegyén kívülrõl is érkeztek látogatók. Az Eszterlánc
Északi Óvoda Kerekerdõ Tagintézmény „Így tedd rá!” cso-
portja és a Szabolcs Néptáncegyüttes Aprókák Tánccso-
portja a „Gyertek haza libuskáim...” címû mûsorral ked-
veskedett a vigasságok résztvevõinek.
○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Alzheimer Café
A Nyíregyházi Szociális Gondozási és Egészségügyi

Alapellátási Központ ismét megszervezi az Alzheimer
Café rendezvényt, mely a demencia kórképpel élõk-
nek és a hozzátartozóinak nyújt találkozási lehetõsé-
get és tanácsadást. A kerekasztal-beszélgetés témái:
Memóriafejlesztõ foglalkozások idõs korban, lehetõ-
ségek a szellemi hanyatlás megelõzésére, késlelteté-
sére – közremûködnek az idõsek nappali ellátása ke-
retében dolgozó szociális szakemberek.

Idõpont: november 21. 14.30-tól. Helyszín: Nyír-
egyháza, Õz u. 16., Nappali Ellátó Központ.

A programról további tájékoztatás a 06-20/298-
3370-es telefonszámon kérhetõ.

Infláció és kamatok
– Mire számítsunk, mit csináljunk?
 
Az elõadás a következõ kérdéseket vizsgálja: Mekkora

ma az infláció Magyarországon? Mi ennek az oka? Mi
várható a következõ hónapokban? Visszatérnek-e a ko-
rábbi árak? Mi a helyzet a kamatokkal? Mire számítha-
tunk a forint piacán? Mit érdemes most tenni? Miben tart-
suk a megtakarításainkat? Meghívott elõadó: Sebestyén
Géza, Gazdaságpolitikai Mûhely, MCC.

Idõpont: november 21. 17.00 óra. Helyszín: MCC Nyír-
egyházi képzési központ (Kálvin tér 4-5.).

Az eseményen történõ részvétel ingyenes, azonban
minden esetben regisztrációhoz kötött.

Regisztráció: https://feliratkozas.mcc.hu/hu/form/
inflacio-es-kamatok-mire-szamits
○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Beszélgessünk régi idõkrõl
A  Nyíregyházi Városvédõ  Egyesület sorozata.
November 21-én 15.00 órától  Ilyés Gábor helytör-

ténész  zárja az elõadássorozatot Eltûnt épületek nyo-
mában 2. címmel.

Helyszín: Burattino Bábszínház elõadóterme (Korzó
Bevásárlóközpont, 2. emelet). A belépés díjtalan.
○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Deák Ferenc Akadémia
A Deák Ferenc Akadémia Egyesület várja az érdeklõ-

dõket 27. jubileumi elõadássorozatára.
Téma: A magyarság vonzásában. Carlile Aylmer Macartney

és Magyarország. Elõadó: dr. Barta Róbert történész, Deb-
receni Egyetem, tanszékvezetõ egyetemi docens.

Idõpont: november 23. 16.30-tól. Helyszín: Móricz Zsig-
mond Megyei és Városi Könyvtár.
○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Textilmûvészeti programsorozat
Tizenötödik alkalommal szervez megyei textilmûvészeti

programsorozatot a Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Nép-
mûvészeti Egyesület.

A rendezvény témája a Szabolcs-Szatmár-Bereg megye
textilmûvészete, a nagykállói hímzés bemutatása, a gyûj-
tõmunkája. A szakmai elõadást, bemutatót és a gyakorla-
tot Félegyházi Józsefné népi iparmûvész tartja, a kivitele-
zési munkákban Blanár Katalin hímzõ nyújt segítséget.

Idõpont: november 25. 9.30–17.00 óráig.
Helyszín: Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Népmûvé-

szeti Egyesület alkotóháza, Nyíregyháza, Széchenyi u. 20.
Jelentkezés: 06-70/256-6988.

Szépkorúak Akadémiája
Öregedés Mûvészete Program 2023 – a Kelet-Magyar-

országi Szépkorúak Akadémiájának ismeretterjesztõ elõ-
adássorozata.

November 22. 15.00 óra: Családfakészítés, családfa-
kutatás. Elõadó: dr. Ulrich Attila történész. Helyszín: Váci
Mihály Kulturális Központ.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Homokba rajzolt ákombákom
Oncz Illésné és Oncz Péter kiállítása.
Megtekinthetõ: november 22-ig. Helyszín: Móricz Zsig-
mond Megyei és Városi Könyvtár.

Népdaltanítás
Népdalokat tanít Hajdú Ágota népzenész, népzeneta-
nár.
Idõpont: november 22. 16.00 óra. Helyszín: Móricz
Zsigmond Megyei és Városi Könyvtár.

Cseperedõ Meseklub – A két béka
Mesés-dalos foglalkozás. Vendég: Hajdú Ágota és az
Alkotás Varázsáért Egyesület népzenészei.
Idõpont: november 22. 16.30-tól. Helyszín: Móricz Zsig-
mond Megyei és Városi Könyvtár.

Képregénytár és -galéria
Hõsök tere – a történelmi képregény Magyarországon.
Vendégek: Bán János író, újságíró, Németh Levente gra-
fikusmûvész, Mészáros János író. A beszélgetést veze-
ti: Kertész Sándor grafikus mûvésztanár.
Idõpont: november 23. 14.00 óra. Helyszín: Móricz
Zsigmond Megyei és Városi Könyvtár.

A liftbe ragadt emberiség
Az Átutazók Mûvészeti Egyesület kiállítása.
Megnyitó: november 23. 17.00 óra.
Megtekinthetõ: január 6-ig. Helyszín: Móricz Zsigmond
Megyei és Városi Könyvtár.
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Amirõl az utcák mesélnek...
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A városi kislakások történetébõl 2.
A kislakások építkezési munkálatai 1922 tavaszán

folytatódtak és április 22-én már bokrétaünnepélyt tar-
tottak. E napon a város félnapi napszámot adott jutalom-
ként a munkásoknak, akiket Szohor Pál városi fõjegyzõ
is köszöntött, majd az építõiparosok látták õket vendé-
gül. Ez utóbbiakat érdemes név szerint is megörökíteni:
Pisszer János, Heuffel Tivadar, Adorján János, Kéry Jó-
zsef, Smiják István, Huray Dániel és Ilauszky János.

Érdekesség, hogy a kislakásokat a város volt fõbíráiról
és polgármestereirõl nevezték el, így az elsõ számú ház
Inczédy-ház, a második Siska-ház, a harmadik Suták-
ház, a negyedik Krajnyák-ház, az ötödik Hatzel-ház, a
hatodik Báthy-ház, a hetedik Ujhelyi-ház, a nyolcadik
Meskó-ház, a kilencedik Jármy-ház, a tizedik Krasznay-
ház, a tizenegyedik Bencs László-ház lett.

A terméskõ alapzatú és téglafalú épületekre, az össze-
sen 34 kislakásra mintegy 800 kérvény érkezett be, azo-
kat a városi tanács a leginkább rászorulóknak, legtöbb
esetben a közérdekbõl városunkba helyezett és teljesen
lakástalan közalkalmazottaknak juttatta. E lakásokban
1922 õszén talált otthonra pl. több tanár, városi és vasúti
hivatalnok, postás is. A város lakásépítõ akciója sikerrel
járt, így elhatározták annak folytatását.

1924 tavaszán Nagy Elek mûszaki tanácsos vezeté-
sével a mérnöki hivatal elkészítette az új kislakások ter-
veit. Az építkezések helyéül ezúttal a Bethlen utca vé-
gét és a városi kertészetet jelölték ki. A Bethlen utca

végén két, egyenként háromszobás kislakás épült Smiják
István építõmester kivitelezésében. Ezekben két szo-
bát, konyhát a földszinten, egy lakószobát és fürdõszo-
bát alakítottak ki az emeleten. Közvetlenül a három-
szobás kislakások épülete mellé emelték a kétszobás
lakásokat magában foglaló házat, amelyet a városi
mérnöki hivatal épített fel. A városi kertészetben fel-
épült épületeket Zednik Emil fõkertésznek és Somlyay
Adolf kertész részére utalták ki.

A Tokaji út elején lévõ kislakásokat 1937-ben adó-
mentes házakként kínálták megvételre, 1948-ban pe-
dig már a Vasgyár utcában jelöltek ki telkeket kisla-
kások építési helyéül...


